
 

 

 

Til stede:   Afbud: 
Lars Schack Jessen  Winni Bonnichsen 
Peder Tørnqvist  Stine Nielsen 
Keld Vestergaard  Tobias Skovmose 
Claus Pedersen 
Marianne Gøgsig 
 
 
Dagsorden 
 

1. Underskrift af referat fra sidste bestyrelsesmøde 
 

2. Punkter fra formanden 
a. Mark West fra Danske Bank fortæller om Esper Andersens Fond kl. 8.30 

i. Vi afholder i bestyrelsen et ekstra møde (alle bliver inviteret) så vi kan 
brainstorme på mulighederne med denne fond.  

ii. Der tales om flere muligheder, bl.a. et netværk for elever i detailhandlen i 
Ribe, og foredrag med f.eks. Christine Feldthaus 

iii. Keld har formålsbeskrivelsen, så vi kan kigge ind i en projektbeskrivelse 
og en ansøgning til fonden.  
 

b. Trafik og Parkering (Anders Rohr) 
i. Keld og Anders var på tur til Dragør, for at se deres gamle bydel, ift. 

parkeringsforhold, da beboerne her også gerne vil have den gamle bydel 
bilfri (ligesom Ribe Bykernes Beboerforening).  

ii. Anders mener dog ikke, at Dragørs gamle bydel, kan sammenligne med 
Ribes. Først og fremmest fordi, at der ikke er nogen handel.  

iii. På Ærø har de sat pullerter op i hele byen, og samtidig givet alle dem, der 
bor i byen, en parkeringstilladelse.  

iv. Keld:  i år, 2023, skal der tages en masse målinger på trafikken, så der i 
2024 og 2025 kan laves nogle større forsøg med lukning af forskellige 
områder.  

v. Forsøgene vil som udgangspunkt foretages i højsæsonen, dvs. i skolernes 
sommerferie.  

vi. Keld vil dykke ned i omsætningstal hos forskellige butikker i 
forsøgsperioderne, så vi kan vurdere, om tiltagene om mindre trafik i 
midtbyen har indflydelse på omsætningen.  
 

 
3. Punkter fra koordinator 

a. Markedsføring 
i. Der er trykket på knappen ift. markedsføring og Marianne holder 

planlægningsmøde med JFM 12. april kl. 13.30 på Det Gamle Rådhus.  
ii. Marianne er blevet kontaktet af Egmont Magasiner, der bl.a. har Alt for 

Damerne og Vores Børn, hvor vi muligvis kunne se Ribe blive markedsført 
ifm. Julen.  

iii. Der er positiv stemning og Marianne vender tilbage til Egmont når vi 
kommer lidt tættere på.  
 
 
 



b. Møde med Bettina Munk, Jens Okholm og Jesper Monsrud vedr. ”Smagen af Ribe” 
i. Marianne vender tilbage til Jens om, at vi muligvis godt kan bakke op med 

f.eks. noget markedsføring mm., men det kræver, at vi kan se en lidt 
mere dybdegående projektbeskrivelse inden vi kan give tilsagn om støtte.  
 

c. Ansøgning til sommerlivspuljen  
i. Marianne har dd. ansøgt om 90.000 kr. fra Sommerlivspuljen i Esbjerg 

Kommune. Vi kommer derudover til at ansøge om sponsorater fra 
forskellige virksomheder i byen.   
 

d. By Night 
i. Marianne skriver ud til bestyrelsen ift. en arbejdsgruppe omkring By Night 

 
e. Opdatering fra SparXpress 

i. Fra efteråret 2023 bliver der introduceret nye plastikgavekort, som 
erstatning for de eksisterende. De nuværende kort kan godt indløses i en 
vis periode efter lanceringen, men når der udstedes nye gavekort, skal det 
være de nye.  

ii. Vi bestiller derfor ikke flere af de ’gamle’ gavekort hjem på nuværende 
tidspunkt, men samler i stedet ind så godt vi kan, indtil vi er tvunget til at 
bestille nye.  

iii. Der tales desuden om, at man skal sælge bagsiden af gavekortet til 
reklame for anden virksomhed.  

 
f. Nyt kontor til koordinator 

i. Keld og Claus har arbejdet på at finde et nyt kontor til Ribe Handel 
koordinator. Og da Ribe samtidig mangler et decideret turistkontor, har de 
arbejdet videre med planen om, at slå de to sammen.  

ii. Forslaget lyder på, at der etableres et Ribe Handel og Turistbureau i det 
gamle Mr. Fish i Nicolaigade.  

iii. Udgiften til husleje vil stige, men der er lavet en plan for sponsorater de 
næste tre år, som vi skal til at søge hos lokale virksomheder.  

iv. Der nikkes enstemmigt til forslaget om et nyt kontor, og Keld og Claus 
arbejder videre med planen.  


